
 

ICV exigeix la ‘plena renovació’ de Caixa 
Penedès i que l’Ajuntament de Vilafranca entri a 
formar part del nou consell d’administració 
28/11/2011

Proposen com a full de ruta el Manifest en defensa de la 
vinculació social i territorial de Caixa Penedès que denuncia les 
pràctiques actuals i demana la renovació de càrrecs, més 
transparència, suport a l’economia productiva del territori i 
garantir l’obra social. L’Ajuntament s’hi va adherir per 
unanimitat el passat 25 d’octubre.

Des d’Iniciativa per Catalunya Verds 
(ICV) valoren positivament la dimissió 
Ricard Pagès i Manel Troyano com a 
president i director general de Caixa 
Penedès i el fet que la fiscalia estigui 
investigant l’escàndol del milionari fons 
de pensions que sembla que es van 
autoassignar.

L’economista i integrant de la 
candidatura municipal d’Iniciativa, Jordi 

Guilera recorda que “alguns fa molts mesos que venim denunciant la mala  
gestió dels directius de Caixa Penedès, però fins ara no se’ns havia volgut  
escoltar” i considera que aquestes dimissions són un primer pas però que cal 
una “plena renovació” de tots els òrgans de l’entitat (assemblea general, 
consell d’administració i comissió de control) perquè Caixa Penedès pugui 
començar una nova etapa. 

ICV considera que a la reunió del consell d’administració del proper dijous els 
actuals directius “han de renunciar als seus càrrecs i donar pas a una renovació  
total”, amb la convocatòria de l’assemblea general. També demanen que “una 
comissió externa als actuals directius de Caixa Penedès vetlli per la  
transparència en el procés de convocatòria” d’aquesta assemblea.

Com a full de ruta per a l’entitat des d’Iniciativa proposen aplicar el Manifest 
en defensa de la vinculació social i territorial de Caixa Penedès, 
document al qual ja s’han adherit, entre d’altres, l’Ajuntament de Vilafranca i el 
Consell Comarcal de l’Alt Penedès, i que denuncia les pràctiques actuals i 
demana la renovació de càrrecs, més transparència, suport a l’economia 
productiva del territori i garantir l’obra social.

Així mateix el regidor d’ICV-EUiA, Bernat Villarroya, proposa “que 
l’Ajuntament de Vilafranca entri a formar del nou consell d’administració de  
Caixa Penedès”  per garantir que es segueix la línia de treball fixada al 
Manifest. En aquest sentit recorda que els darrers trenta anys s’ha exclòs a 
l’Ajuntament democràtic del màxim òrgan de govern de Caixa Penedès.

Villarroya considera que “per l’economia productiva de Catalunya i del Penedès” 
és molt important recuperar entitats financeres vinculades al territori, que 
facilitin accés al crèdit per a la petita i mitjana empresa de “l’economia 
productiva real”. 
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Vull saber més

Segueix l’activitat del grup: 
www.iniciativa.cat/vilafranca

Bloc del Bernat Villarroya: 
http://fragmentari.blogspot.
com

Bloc del Toni Peñafiel: 
http://tonipenafiel.com

Bloc del Jordi Guilera:
http://elcantdelasirena.blogspo
t.com/ 

Periòdicament rebràs a casa el 
butlletí en paper “Iniciativa 
per Vilafranca”.

Sumari

ICV exigeix la ‘plena 
renovació’ de Caixa 
Penedès i que l’Ajuntament 
de Vilafranca entri a 
formar part del nou consell 
d’administració

ICV-EUiA obté el millor 
resultat de la seva història 
en unes eleccions generals 
a Vilafranca

El ple municipal de 
Vilafranca de 20 de 
novembre

http://www.iniciativa.cat/vilafranca
http://tonipenafiel.com/
http://elcantdelasirena.blogspot.com/
http://elcantdelasirena.blogspot.com/
http://fragmentari.blogspot.com/
http://fragmentari.blogspot.com/


En aquest sentit destaca la importància que el centre decisió de Caixa Penedès “romangui a la comarca” i no es 
vegi plenament desplaçat cap a Múrcia ni cap a Madrid; i que es mantinguin “els llocs de treball a la seu de 
Vilafranca i la obra social a Catalunya i a la comarca del Penedès”.

Villarroya i Guilera s’han mostrat convençuts que, si hi ha la plena renovació de càrrecs que reclama ICV i es 
segueixen els principis fixats al Manifest,  una nova Caixa Penedès “exemplar” és possible i “pot ser uns 
instrument molt útil al servei de la ciutadania i de l’economia productiva de Catalunya i del Penedès”.

Finalment des d’Iniciativa fan una crida a tothom perquè s’adhereixi al Manifest en defensa de la vinculació 
social i territorial de Caixa Penedès i conviden a secundar la mobilització sorgida de les xarxes socials per tal que 
la ciutadania es concentri el proper dijous, 1 de desembre, a les set del vespre davant l’oficina 0 de Caixa 
Penedès, a la Rambla Nostra Senyora de Vilafranca.

[Manifest en defensa de la vinculació social i territorial de Caixa Penedès: http://manifestcp.blogspot.com/ ]

ICV-EUiA obté el millor resultat de la seva història en unes 
eleccions generals a Vilafranca 20/11/2011

Iniciativa puja un 26% a l’Alt Penedès, amb increments a la majoria de municipis de la 
comarca

Iniciativa per Catalunya Verds – Esquerra Unida (ICV-EUiA) ha 
incrementat un 26% els seus vots a la comarca de l’Alt Penedès 
ascendint des dels 2.572 obtinguts l’any dos mil vuit, fins als 3.253 
aconseguits en aquestes eleccions.

La formació millora resultats en 20 dels 27 municipis de la comarca, 
destacant especialment Gelida, Vilafranca i Sant Sadurní. A Catalunya 
Iniciativa passa de 1 a 3 diputats que, sumats en diverses coalicions a 
nivell estatal, suposen un pas dels 2 representants actuals fins a un 
total d’11.

En una primera valoració de resultats el candidat comarcal, Andreu 
Caralt, ha volgut “agrair el suport de totes les persones que ens han fet confiança” afegint que “treballarem fort  
per defensar el programa i els valors amb els que ens hem compromès”. 

Caralt també ha agraït la implicació i la feina realitzada pels adherits i simpatitzants durant la campanya indicat 
que “ara hem de continuar la tasca des del carrer i des de les institucions” teixint una alternativa social.

Tot i haver multiplicat per cinc el nombre diputats i haver obtingut el millor resultat de la història en unes 
eleccions generals a Vilafranca la nit electoral ha tingut un caire agredolç a la seu d’Iniciativa a causa de dos 
factors negatius: l’increment de l’abstenció; i el fet que les eleccions les ha guanyat “un partit, el Popular, que 
no vol canviar les polítiques econòmiques que ens han portat a la crisi, sinó al contrari, encara vol incrementar-
les; i un Partit Popular, extremadament hostil contra Catalunya”.

En aquest sentit des d’Iniciativa no es comprèn “l’alegria sense matisos que veiem a les cares dels dirigents  
d’una formació en principi catalanista com Convergència i Unió”.

http://manifestcp.blogspot.com/


El ple municipal de Vilafranca de 29 de novembre
Com ho hem vist?

El govern ha informat del nomenament dels 
administradors de la Festa Major 2012 (els 
desitgem molta sort!).

 La Síndica de Greuges de Vilafranca ha 
presentat el seu informe corresponent a l’any 2010. 
ICV-EUiA hem agraït la bona tasca de la sindicatura 
i hem demanat a l’alcalde més implicació amb la 
institució.

S’ha aprovat inicialment el Reglament 
d’habitatges desocupats que hauria de facilitar 
que els pisos que fa temps que estan buits es posin 
al mercat de lloguer o bé paguin més IBI. El text 
però no concreta pel que ICV-EUiA ens hem 
abstingut en la votació i presentarem esmenes de 
millora durant la fase d’informació pública.

S’ha aprovat el Pla per la Igualtat 2011-2015. 
ICV-EUiA hem valorat positivament l’anàlisi de les 
desigualtats entre dones i homes a nivell de la Vila; 
i les propostes de millora que fa el pla però ens 
hem abstingut en la votació ja que el mateix text 
del pla admet que, amb els recursos actuals, el 
2015 només s’hauran assolit el 30% de les accions 
proposades.

S’han realitzat diversos nomenaments (societat 
d’habitatge, consell escolar, SERCOM i hospital).

Pel que fa a l’apartat de mocions s’ha rebutjat per 
part de CiU, PSC i PP una moció de diverses 
entitats contra el racisme institucional. Durant 
el debat hi ha hagut informacions contradictòries 
pel que ens hem abstingut a l’espera de contrastar 
els fets amb les entitats impulsores. 

Si que s’ha aprovat la moció que presentàvem ICV-
EUiA, PSC, CUP i ERC perquè es convoqui el 
Consell Escolar Municipal ja que en el que 
portem de curs el govern encara no l’havia reunit.

Desprès de l’escàndol dels milionaris plans de 
pensions dels directius de Caixa Penedès, 
finalment s’ha aprovat la moció d’urgència 
presentada per ICV-EUiA, CUP i ERC per demanar 
un canvi en els òrgans de govern per buscar 
transparència, responsabilitat, vinculació amb la 
comarca (suport a l’economia productiva i 
manteniment del llocs de treball) i bona gestió 
econòmica. També es demana que l’Ajuntament de 
Vilafranca entri a formar part del consell 
d’administració de Caixa Penedès (òrgan del que 
fins ara han aconseguit excloure’l durant els 30 
anys d’ajuntaments democràtics).

Pel que fa a l’apartat de precs i preguntes, com 
en els últims plens, hem continuat posant sobre la 
taula la saturació del servei de Monbús – Hispano 
Igualadina de connexió de Vilafranca amb 
Barcelona, així com la preocupació per la possible 
no continuïtat del nit bus.


